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Protokół  Nr LII/2022 
 obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego 

w dniu 26 października 2022 roku. 
 
Obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz. 09.00 w sali 103 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5. 
 
Ad. 1. Na podstawie art. 15 ust 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie 
powiatowym (Dz.U. z 2022r. poz. 1526) Przewodniczący Rady Powiatu – Jan 
Adam Kłysz otworzył LII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego. 
  
 Zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczyło 18 Radnych, co stanowiło 
quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 2.  Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 
3 do niniejszego protokołu).    
  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali porządek obrad wraz                      
z materiałami sesyjnymi.   
 Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz udzielił głosu Staroście Kaliskiemu 
Krzysztofowi Nosalowi. 
  
 Starosta Kaliski Krzysztof Nosal w imieniu Zarządu Powiatu Kaliskiego 
zawnioskował o wprowadzenie do punktu 5 przedłożonego porządku obrad niżej 
wymienionych projektów uchwał, tj.: 
 
- do ppkt. b) w sprawie wyrażenia woli utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego 
pod nazwą "Komunalny Związek Transportu Publicznego" – uchwała otrzymuje nowe 
brzmienie, 
 
- do ppkt. c) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 – uchwała otrzymuje 
nowe brzmienie, 
 
- do ppkt. d) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2022 -2030 – uchwała otrzymuje nowe 
brzmienie. 
  
 Wobec braku innych wniosków dotyczących porządku obrad Przewodniczący 
Rady rozpoczął procedurę wprowadzenia do porządku obrad nowych projektów 
uchwał w kolejności zgłoszonej przez Zarząd Powiatu Kaliskiego, tj.:      
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1) do ppkt. b) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia woli utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego pod nazwą "Komunalny 
Związek Transportu Publicznego" – uchwała otrzymuje nowe brzmienie. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 
brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało  18  Radnych, 18 głosami "za". 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
woli utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego pod nazwą "Komunalny 
Związek Transportu Publicznego" w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 18 głosami „za”, 

2) do ppkt. c) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 
brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 18  Radnych, 18 głosami "za". 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 18 głosami „za”, 

3) do ppkt. d) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego 
na lata 2022   – 2030. 



3 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 
brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało   18 Radnych, 18 głosami "za". 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniający uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego 
na lata 2022 - 2030 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do porządku 
obrad 18 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady zapytał o inne uwagi do porządku obrad. 

W związku z brakiem innych uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami. 

Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami głosowało 18 Radnych, 18 głosami  
"za".   
  
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad LII Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego wraz ze zmianami został przyjęty 18 głosami "za". 
  
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 28 września 2022r. 
4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał. 
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego: 
a) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad ustalania, rozliczania 
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i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Kaliski, 
b) w sprawie wyrażenia woli utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego pod 
nazwą: „Komunalny Związek Transportu Publicznego”, 
c) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 
d) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kaliskiego na lata 2022 – 2030. 
6. Przyjęcie Informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego za I 
półrocze 2022 roku. 
7. Przyjęcie Informacji z wykonania planu finansowego Muzeum Historii Przemysłu 
w Opatówku za I półrocze 2022 roku. 
8. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Kaliskiego za 
rok szkolny 2021/2022. 
9. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych radnych i pracowników 
samorządowych za 2021 rok. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad -  przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego  z dnia 
28 września 2022 r. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad LI Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i Obsługi 
Rady Starostwa Powiatowego w Kaliszu oraz został udostępniony w wersji 
elektronicznej w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. W związku z brakiem uwag, 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie przedmiotowego protokołu bez 
odczytywania. 
 Za przyjęciem protokołu z obrad LI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 18 Radnych, 18 głosami "za". 
 Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół z LI Sesji 
Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 28 września 2022 roku został przyjęty 18 
głosami "za". 
 

Ad. 4. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.        
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 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty               
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.   
 
 W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.    
 
 Za przyjęciem sprawozdania Starosty z realizacji uchwał głosowało 18 
Radnych, 18 głosami  "za" (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu).   
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji 
uchwał zostało przyjęte 18 głosami "za". 
  
Ad. 5a) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zasad ustalania, rozliczania i obniżania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Kaliski (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (opinia stanowi załączniki nr 6 do 
niniejszego protokołu). 
  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych, 18 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr LII/462/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
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Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia zasad ustalania, rozliczania i obniżania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół i placówek 
prowadzonych przez Powiat Kaliski, została podjęta 18 głosami "za". 
 
Ad. 5b) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
wyrażenia woli utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego pod nazwą: 
„Komunalny Związek Transportu Publicznego”(projekt uchwały w pierwszym 
brzmieniu stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 października br. (uchwała w nowym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał 
opinie pozytywne Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i Budżetu 
i Gospodarki Mieniem  (opinie stanowią załącznik nr 10 i 11 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi. 
 Radny Krzysztof Dziedzic w odniesieniu do przedmiotowej uchwały zwrócił się 
z prośbą o udzielenie dodatkowych informacji cyt.: "Aby przybliżyć idee stworzenia 
związku tzn. czy ideą jest, aby związek był organizatorem transportu zbiorowego, czy 
może miałby później szersze zadania bliżej celu utworzenia związku oraz jakie 
samorządy dostały propozycję, aby też przystąpić do podjęcia uchwał intencyjnych, 
a następnie tworzyć ten związek? Troszeczkę bliżej na temat zakresu statutu 
działalności, czy mamy już wstępnie informację, jakieś szacunki dotyczące 
finansowania, ewentualnie majątku i coś bliżej na temat harmonogramu prac 
związanych z tworzeniem nowego związku. Jest to bardzo ważny temat, bardzo 
ważne zadanie, od wielu lat na temat transportu rozmawiamy, czasami są to doraźne 
tematy, sprawy czy decyzje. Stąd wiemy, że temat wymaga gruntownego rozwiązania, 
szerokiego także w kontekście pracy Aglomeracji Kalisko – Ostrowskiej, gdzie też 
jest poruszany, stąd prosiłbym żeby troszeczkę bliżej ten temat przedstawić Radnym". 
 Przewodniczący Rady w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa 
Dziedzica powiedział cyt.: "Pozwolę sobie powiedzieć, że polityka transportowa 
omawiana była na tej sali wielokrotnie w tamtej kadencji. W tej kadencji również na 
sesji i poza sesją, na różnych spotkaniach w ramach Stowarzyszenia Aglomeracji 
Kalisko - Ostrowskiej to się dzieję, natomiast rzeczywiście pomysł związku w gronie 
Radnych Powiatu Kaliskiego poza oczywiście wczorajszą komisją nie był 
dyskutowany, także Panie Starosto proszę o więcej informacji na ten temat". 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 
Nosalowi. 
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 Starosta Kaliski poinformował cyt.: Wstęp tutaj zrobił Pan Przewodniczący, że 
do tej pory dyskutowaliśmy wiele na tej sali i nie tylko, ale tak naprawdę sprawa 
związku, jeżeli chodzi o taką publiczną debatę to dopiero się rozpoczyna dzisiaj.  Jest 
prośba Zarządu, bo to wynikło ze spotkania tutaj na tej sali kilkanaście dni temu z 
Wójtami o woli utworzenia takiego związku i takie propozycje podjęcia uchwał 
intencyjnych zostały skierowane do wszystkich Gmin Powiatu Kaliskiego.   Z tego co 
wiemy, Gmina Blizanów już podjęła, Żelazków też. Więc myślę, że te w 
poszczególnych Gminach, te sesje będą się teraz odbywały. Chcę powiedzieć, że 
gdyby ktokolwiek chciał bym był takim gościem na takiej sesji, to bardzo chętnie 
pojadę, żeby też ustosunkować się do tych propozycji. Rzeczywiście do tej pory 
wszystko co się działo i decyzje i dyskusje dotyczyły spraw bardzo doraźnych. Od 
kilku lat mamy potocznie nazwany Fundusz Autobusowy i w zasadzie dyskusja się 
ożywia i zaczynamy się spotykać, coś robić. Kiedy przychodzi termin składania 
wniosków do Wojewody o środki finansowe z tego funduszu i tak też się dzieje teraz. 
Teraz też intensywnie tutaj pracujemy nad takim wnioskiem, też negocjujemy z 
przewoźnikiem, czyli z PKS-em kaliskim tą minimalną dopłatę ze strony samorządów. 
Przypomnę, że z tego funduszu u Pana Wojewody można maksymalnie dostać 3 zł 
za wozokilometr. Z tej ustawy wynika, że minimum 10 % muszą dołożyć samorządy, 
czyli 30 groszy. My w ubiegłym roku dokładaliśmy 50 groszy, w tej chwili propozycja 
PKS -u była, aby samorządy dołożyły 1,49 zł, bo deficyt wykazany przez PKS wynosi 
4,59 zł do wozokilometra. Po dyskusjach powiedziałem, że absolutnie jest to nie do 
przyjęcia. Samorządy gminne i powiatowe żeby taka opłata ze strony samorządu 
wynosiła taką kwotę. Zarówno tutaj Prezesowi PKS -u jak i Prezydentowi 
Kinastowskiemu, że maksymalna kwota do wozokilometra jest to 80 groszy i tym 
byśmy się musieli podzielić z gminami, jeżeli będzie taka wola gmin. Tutaj 
proponujemy, żeby z tej kwoty 30 groszy dołożył Powiat Kaliski, a 50 groszy w 
podziale na gminy, tyle ile tych wozokilometrów jest tam realizowane. To tak tyle, 
żeby znać ten kontekst. Docelowo myślę, że nie ma innej możliwości no i formuły, 
żebyśmy ogarnęli ten transport publiczny na terenie Powiat Kaliskiego i Miasta 
Kalisza. Dzisiaj wiemy także, że zainteresowanie tym związkiem wykazuje Gmina 
Błaszki, Gmina Grabów, Kraszewice, Czajków, Gołuchów myślę, że i Chocz. Więc 
myślę, że to byłby trochę twór w czym upatruję szansę, w tym, że wszyscy którzy 
będą tworzyć związek, będa się czuli za niego odpowiedzialni, bo będą jego 
właścicielem i będziemy wszyscy wspólnie podejmować decyzję. Jak nie wiadomo o 
co chodzi, jak są problemy, to chodzi o pieniądze i w transporcie publicznym no nie 
da się tego transportu zorganizować w taki sposób, aby był on dobry, efektywny i 
spełniał oczekiwania społeczne bez dotowania tego transportu (...) Musimy się 
skoncentrować i liczyć na to, że tak naprawdę Powiat Kaliski z Miastem Kaliszem i 
ewentualnie z tymi gminami z poza Powiatu, czy nawet z poza województwa jakim 
są Błaszki pewno będzie miał jeden związek i Powiat Ostrowski z Miastem Ostrów 
będzie miał drugi związek. Natomiast to nie wyczerpuje całej formuły transportu 
publicznego i jest miejsce na te wspólne działania. Jeżeli chodzi o inne formy 
transportu, które tak naprawdę u nas kuleją (...)U nas udział rowerów jest śladowy i 
tam wszystko jest napompowane żeby wspierać te rowery, ale również i kolej i myślę, 
że to co możemy robić dobrego w sprawie Aglomeracji to rzeczywiście budować 
system ścieżek rowerowych i to jest zaplanowane na nową perspektywę finansową, 
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że ma być to połączenie w całej aglomeracji, że ma powstać taka sieć. Bo ona już 
powstaje tylko, że będzie dalej kontynuowana aglomeracyjna sieć ścieżek 
rowerowych i to co myślę, że mamy kompletnie niewykorzystane co Niemcy, żeby 
kolej włączyć do transportu publicznego musieli przebudować z takiej bardzo 
zaniedbanej kolej powiedzmy towarowej, gdzie prędkość była 30 km/h, 
zrewitalizować te tory i całe otoczenie i dostosować do prędkości 80km/h ponieśli no 
duży ciężar .My natomiast wzdłuż całej aglomeracji mamy szyny, które tak naprawdę 
nie są wykorzystane i myślę, że możemy to wykorzystać. Dlatego w następnym 
tygodniu będzie spotkanie z przedstawicielem Aglomeracji Wicemarszałkiem 
Jankowiakiem, który jest odpowiedzialny w Samorządzie Województwa właśnie za 
kolej, żeby właśnie na nową perspektywę namówić Samorząd Województwa do 
zakupów szynobusów, które by kursowały wzdłuż aglomeracji. Myślę, że powinny 
one wyjeżdżać poza aglomeracje, bo tak naprawdę szyny w Aglomeracji Kalisko - 
Ostrowskiej od strony wschodniej zaczynają się na Gminie Szczytniki, ale tak 
naprawdę już dzisiaj jeździ sporo PKS - ów powiedzmy regionalnych z Sieradza. 
Więc myślę, że to się powinno zaczynać w Sieradzu, gdzie dalej na zachodzie, myślę, 
że kwestia tutaj Powiatu Ostrowskiego jakby to widzieli wykorzystanie takiego środka 
transportu szynowego (...)". 
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz w odniesieniu do wypowiedzi Starosty 
Kaliskiego powiedział cyt.: "Panie Starosto bardzo dziękuje za tę bardzo 
szczegółowe informacje, ale myślę, że zaproponuję coś takiego, aby stworzyć 
spotkanie. Zaproponować spotkanie debatę z udziałem Stowarzyszenia Aglomeracji 
Kalisko - Ostrowskiej i wszystkich Radnych, którzy będą chcieli uczestniczyć. Powiat 
jest tutaj liderem, w ubiegłym roku, w sierpniu mieliśmy stosowną uchwałę o przyjęcie 
tego na siebie. W związku z tym tutaj myślę, że ta wiodąca rola również wiąże się z 
udziałem Radnych Powiatu Kaliskiego. Szczegółowe informacje myślę, że właśnie 
trzeba przedyskutować na takim spotkaniu. Jesteśmy w punkcie, w którym 
omawiamy kwestię wyrażenia woli związanego z tworzeniem związku, bardzo wąski 
charakter uchwały, który myślę, że jest intencyjny, w związku z tym nie będzie budził 
ze strony Państwa Radnych żadnych uwag. Tym bardziej, że opinia Komisji jest 
pozytywna i sądzę, że ta kwestia związana z zasadami, które powinniśmy 
wypracować później pomiędzy Gminami a szczególnie z Miastem Kalisz jest tutaj 
rzeczywiście kluczowa. Tak jak Pan Starosta zauważył powinna być dyskutowana po 
tych uchwałach." 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 
Nosalowi. 
 Starosta Kaliski zabrał głos i powiedział cyt.: "Ta uchwała jest tylko uchwałą 
intencyjną, czyli ona nikogo do niczego nie zobowiązuje, nie rodzi żadnych skutków 
finansowych, ale ona jest bardzo ważna. Bardzo bym prosił wszystkich Państwa 
Radnych, bo przecież też chodzicie w swoich okręgach wyborczych w gminach, żeby 
właśnie zarekomendować i żeby wszystkie Gminy podjęły. Bo tak naprawdę dajemy 
sobie szanse właśnie na tą dyskusję, żeby się spotykać, jeżeli nie przekonamy kogoś, 
bądź specyfika w danej Gminie, no to ta Gmina nie przystąpi do związku i nie musi 
przystąpić i ten związek też powstanie. Natomiast dzisiaj wielka moja prośba, aby 
rzeczywiście przekonać Rady Gmin, żeby upoważniły wójta, burmistrza do tego, aby 
właśnie mógł się spotykać i dyskutować na temat utworzenia tego związku (...) 
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Związek to nie znaczy oczywiście on powinien się stać organizatorem transportu, tak 
jak dzisiaj tym organizatorem jest Powiat. Natomiast on nie zamyka drogi do innych 
porozumień, czyli to co powiedziałem, my będziemy się zajmować powiedzmy tym 
transportem kołowym, autobusowym, innymi formami transportu powinna się 
zajmować aglomeracja, która dzisiaj pracuje nad takim dokumentem strategicznym, 
który jest obowiązkowy, żeby można było występować o środki unijne w tej nowej 
perspektywie. (...)Natomiast jeżeli powstaną inicjatywy międzygminne, to one nie 
wykluczają tego, żeby tam też realizować zadania transportowe na mniejszym 
lokalnym rynku, także tutaj związek nie blokuje niczego, żeby robić coś innego. 
Reasumując proszę Państwa Radnych dzisiaj o przyjęcie uchwały intencyjnej, 
uchwałę Rady Powiatu, ale też o taką rekomendację dla Rad Gmin i przekonywanie, 
że dzisiaj nikt nie zaciąga żadnego zobowiązania. Jest to tylko intencja, która 
pozwala nam otworzyć rozmowy w tej sprawie. Jeżeli będą jakieś pytania to bardzo 
proszę, a jeżeli nie, to bardzo dziękuję". 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Starosty Kaliskiego 
uzupełnił cyt.: "Bardzo dziękuję, Panie Starosto ja ze swej strony chciałbym 
powiedzieć, że ja w ubiegłej kadencji też zajmowałem się tą kwestią. W mojej ocenie 
sprawa publicznego transportu nie została rozwiązana do tej pory kompleksowo na 
terenie naszego powiatu, na terenie naszego miasta. Od 1990 roku, czyli od 
transformacji ustrojowej państwa, zmieniło się wtedy z tych państwowych 
przedsiębiorstw, które funkcjonowały, które były regionalnymi tak naprawdę 
obejmowały pewne terytoria. Ale nagle trzeba było pomyśleć wtedy, że z tego właśnie 
przedsiębiorstwa tworzyć nowe jednostki i osadzić je w samorządach. To się nie stało. 
Dyskutujemy już od kilku lat, jest ustawa, ona wprowadziła pewne obowiązki, 
natomiast nie podjęto żadnych decyzji (...) W związku z tym ta kwestia wymaga debat, 
wymaga rozmów, wymaga rozwiązania, wymaga odniesienia się również do 
dzisiejszych realiów gospodarczych, bo w 1990 roku nie było tyle samochodów na 
jednego mieszkańca w mieście Kaliszu, czy powiecie, jak dzisiaj mamy, świat się 
zmienia. W związku z tym, ta rzeczywistość roku 1990 jest inna niż rzeczywistość w 
2022 roku. Jesteśmy dzisiaj po 32 latach od tamtego momentu, chwili. Myślę, że 
zupełnie inne myślenie powinniśmy włączyć, jeżeli chodzi o tą politykę transportową 
w powiecie, ale powinniśmy przede wszystkim się nią zająć. Bo to jest nasze zadanie, 
zadanie gminy, zadanie powiatów, zadanie samorządów i myślę, że to jest dobry 
moment. Chciałbym prosić Pana Starostę, aby Radni Powiatu Kaliskiego wszyscy, 
zostali zapraszani ci, którzy będą chcieli wziąć udział w tej w debacie będą brali 
udział, abyśmy świadomie podejmowali kolejne decyzje, a te kolejne decyzje będą o 
tyle istotne, że będą dotykały kwestii finansowych, które wiążą się i z budżetem i z 
rozdzielaniem środków, i z kwestią porozumień z Gminami, z Miastem Kaliszem. 
Wiemy, że na terenie Miasta Kalisza funkcjonuje jeszcze przedsiębiorstwo PKS 
dawniej przedsiębiorstwo, dzisiaj już spółka taka a nie inna, trochę inna niż w 90-tym 
roku. O tym też nie możemy pamiętać, bo ono też nie jest naszym celem, likwidacja 
przedsiębiorstw, które są, funkcjonują, tam mieszkają, tam pracują ludzie.W związku 
z tym jeżeli chodzi o tą kwestię to, taki apel do Pana Starosty o to, aby w debacie 
dotyczącej polityki transportowej po podjęciu już tych uchwał, myślę, że one zostaną 
podjęte w poszczególnych gminach, w większości przynajmniej gmin, miejmy 
nadzieję, że we wszystkich taka debata powinna się odbyć." 
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 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska w odniesieniu do przedmiotowego projektu uchwały 
i wypowiedzi przedmówców powiedziała cyt.:" Proszę Państwa, to co powiedział Pan 
Przewodniczący i Pan Starosta oczywiste jest, że z tego co usłyszałam tutaj 
będziemy wspierać pewnie tą ideę powstania tego związku, ale żebyśmy to robili w 
naszych gminach, musimy mieć chociaż troszkę informacji, jaki będzie tego kształt, 
czy to będzie twór, który będzie jakby to co pytał Pan Dziedzic, który będzie tylko 
formalnie organizował taki transport? Co się stanie z prywatnym transportem? Czy 
będziemy mieli swoje autobusy, czy nie będziemy mieli ?No wiele jest pytań. Jeżeli 
ja wyjdę do moich radnych i ile będę ich, jakby przekonywać do podjęcia tej uchwały 
w gminie, to muszę mieć chociaż pewne informacje i teraz powiem tak, 
porozmawiałam z Sekretarzem naszej Gminy i oczywiście Gminy są przychylne do 
tego, bo byłoby to jakieś uporządkowanie całego tego systemu, ale naprawdę to, co 
powiedział Pan, niezbędne są debaty. Musimy się spotykać, musimy porozmawiać, 
a potem już w tych kwestiach takich formalnych, to już fachowcy". N 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi. 
 Radny Krzysztof Dziedzic w nawiązaniu do wypowiedzi Przewodniczącego 
Rady powiedział cyt.:"Ja chciałbym jeszcze nawiązać tego, co Pan Przewodniczący 
Jan Kłysz powiedział, moim zdaniem, ale myślę, że to jest zdanie bardzo wielu osób, 
z którymi się spotykamy i rozmawiamy, dotyczy to oczywiście tego zobowiązania 
prawnego, obowiązku tworzenia transportu zbiorowego, to jest trafne chyba 
stwierdzenie, że Powiat Kaliski, a szczególnie Miasto Kalisz, mają bezwzględnie 
mandat ku temu obowiązek bym powiedział, zobowiązanie prawne, polityczne i 
moralne, aby zająć się tematem szeroko rozumianego transportu zbiorowego, 
szczególnie autobusowego na terenie Powiatu Kaliskiego i Miasta Kalisza. Tą tezę 
popieram. Chociażby na jednym fakcie historycznym ustawa o komercjalizacji i 
prywatyzacji dała samorządom prawo i możliwość przejęcia majątku całych 
przedsiębiorstw komunikacyjnych na terenie obszaru działalności danego 
samorządu z tego Powiat Kaliski nie skorzystał akurat mimo, że PKS Kaliski 
obsługiwał terytorium Powiatu Kaliskiego, ale skorzystało z tego Miasto Kalisz, które 
opierało swoją decyzję i wniosek o tym, iż siedziba PKS-u obsługującego Powiat 
Kaliski, przede wszystkim i region, siedziba PKS-u znajdowała się w obszarze Miasta 
i Gminy Kalisz, przejąwszy cały majątek i to przedsiębiorstwo. Następnie 
przekształcono w jednoosobową spółkę z o.o. 100% udziałów Miasta Kalisza, które 
dzisiaj działa w oparciu o przepisy KSH gdzie stuprocentowym właścicielem 
wszystkich udziałów jest Miasto Kalisz. Oczywiście majątek, który na początku 
funkcjonowania PKS-u był znaczący zgodnie z prawem chwilę wcześniej został 
sprzedany na działania statutowe Miasta Kalisza, zgodnie z prawem nie było to 
możliwe. Niemniej efekt jest taki, że ta historia pozostała w naszej pamięci i 
zobowiązanie także do tego, aby komunikacje daną poza miastem 
także Powiecie Kaliskim, prowadzić stąd jednocześnie w nawiązaniu do obecnych 
przepisów, ta teza, iż Miasto Kalisz oczywiście Powiat Kaliski i wszystkie Gminy mają 
obowiązek organizować transport publiczny jest zasadna i jest w pełnej ocenie 
prawdziwa. Stąd mamy taki obowiązek, aby nad tym się pochylić, aby go 
organizować. Być może bardzo dobrą ideą jest właśnie związek". 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Małgorzacie Banaś. 
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 Radna Małgorzata Banaś w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówców 
poinformowała cyt.: "Panie Starosto, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado 
słyszeliśmy dzisiaj tutaj, że dwa samorządy podjęły już uchwały o wyrażeniu woli 
utworzenia tegoż związku, właśnie dyskutujemy, chciałabym z Państwem podzielić 
się informacją że mamy trzeci samorząd. W czasie naszej dyskusji Rada Gminy 
Godziesze Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę o wyrażeniu woli utworzenia tego 
związku." 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 
Nosalowi. 
 Starosta Kaliski zabrał głos i powiedział cyt.: "Szanowni Państwo, ja właśnie 
trochę jeszcze w uzupełnieniu, ale dobrze, że właśnie na końcu, bo trochę tutaj już 
mnie wyręczył Pan Krzysztof Dziedzic, tak właśnie, tak to było, że Kaliskie 
Przedsiębiorstwo PKS otrzymało Miasto Kalisz i to tak naprawdę wiele nie było tam 
wyboru, bo tak naprawdę tylko to zostało podciągnięte, tak jak pod wszystkie inne 
nieruchomości, czyli dostaje ten samorząd na terenie którego to leży, czyli  budynek 
Urzędu Wojewódzkiego. Na przykład, gdyby był dany samorządowi, to dostanie 
Miasto Kalisza, a nie Powiat Kaliski i to było bardzo błędne podejście, bo tak 
naprawdę, gdybyśmy dostali to my jako Powiat, bądź wtedy nawet pewno lepiej by 
się stało, gdybyśmy wtedy utworzyli związek, żeby do tego związku mogli przystąpić 
wszyscy ci, na rzecz których ta firma pracowała, bo to, by stworzyło rzeczywiście też 
duże szanse, żeby właśnie to było jej. Błaszki, Grabów i Chocz i Gołuchów bo tak 
naprawdę to byłby przyczynek do tego, żebyśmy mieli ten majątek i tym się zajmowali. 
I tu chcę pokazać taką niesprawiedliwość. Czyli to tak właśnie, jak się dziś tam na 
kolanie robi, czasami przepisy ustawowe, że Powiat Kaliski dzisiaj jest właścicielem 
kolejki wąskotorowej, natomiast my mamy szereg obostrzeń. Tak naprawdę to, co 
zrobiło Miasto Kalisz sprzedało majątek. Przeznaczyło na swoje cele. My absolutnie 
nic takiego zrobić nie możemy przynajmniej jeszcze dwa lata. Tak Panie 
Przewodniczący, chyba tak, trzy lata, więc cokolwiek byśmy dzisiaj zbyli z majątku 
kolejki, to i tak te pieniądze musimy oddać do budżetu państwa (...) Natomiast ja 
uważam, że jeżeli ten związek powstanie i będzie tym organizatorem transportu i 
właścicielem czy współwłaścicielem będzie każdy z samorządów, to jest o wiele 
większa szansa niż dzisiaj, że właśnie wypracujemy sobie taki model, który 
uwzględni nie tylko potrzeby społeczne, ale uwzględni te wszystkie biznesy 
transportowe, czyli, że nie będziemy musieli wybrać tylko jednego przewoźnika, tylko 
możemy sobie wtedy zrobić miks i to będzie też właśnie miejsce do dyskusji na ten 
temat i do wypracowywania decyzji. Jeżeli mówię Państwo, by chcieli wiedzieć więcej 
jeszcze przed tymi sesjami, które są, jesteśmy do dyspozycji tutaj. Myślę również, że 
biuro aglomeracji, ale i Pani Monika, która chodzi tutaj na spotkania i dużo wie, bo 
się tym tutaj z ramienia urzędu zajmuje. Także jesteśmy jeszcze raz mówię do 
dyspozycji, dziękuję bardzo." 
 Głos zabrał Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz i powiedział cyt.: "Myślę, 
że te kwestie również formalne na takiej debacie będziemy mogli rozwiązać, usłyszeć 
i szczegóły poznać. Różnica pomiędzy kolejką a PKS -em, że miasto dostało całą 
spółkę z majątkiem i w tym zakresie mogło w innej formie i trybie funkcjonować z tą 
spółką na terenie miasta Kalisza. No pytanie zawsze możemy sobie postawić, 
dlaczego propozycję przejęcia spółki nie dostał Powiat Kaliski, ale 
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najprawdopodobniej poprzez terytorialne położenie nastąpiła taka sytuacja i ten 
przypadek powiatu kaliskiego, ziemskiego i miejskiego tutaj akurat zadziała 
niekorzystnie jeżeli chodzi o powiat ziemski". 
 
 Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił 
do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych, 18 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr LII/463/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie wyrażenia woli 
utworzenia Związku Powiatowo – Gminnego pod nazwą: „Komunalny Związek 
Transportu Publicznego” w nowym brzmieniu, została podjęta 18 głosami "za". 
 
Ad.5c) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022 (uchwała w pierwszym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 października br. (uchwała w nowym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał 
opinię pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 

Radna Alicja Łuczak zwróciła się z prośbą o omówienie zmian budżetowych 
zawartych w nowym brzmieniu ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Urszuli Jędrusiak. 

Skarbnik Powiatu w oparciu o załączone materiały omówiła wprowadzone zmiany 
do nowego brzmienia ww. projektu uchwały. 

Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
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Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych, przy 18 głosach "za" podjęła 
uchwałę Nr LII/464/2022(uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2022 rok w nowym brzmieniu została podjęta 18 głosami "za". 

Ad. 5d) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022 -2030 (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 października br. (projekt uchwały w nowym brzmieniu 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały 
uzyskał opinię pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych, przy 18 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr LII/465/2022  (uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu) 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na 
lata 2022 -2030  w nowym brzmieniu, została podjęta 18 głosami "za". 

Ad.6. Przyjęcie Informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego 
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za I półrocze 2022 roku. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotową informację w 
dniu 31 sierpnia br. drogą elektroniczną; przedmiotowa informacja była przedmiotem 
posiedzeń Komisji stałych Rady Powiatu Kaliskiego i została przyjęta jednogłośnie 
(opinie stanowią załączniki od nr 21 do nr 26 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali w materiałach sesyjnych 
również Uchwałę Nr SO–2/0953/128/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 września 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego za pierwsze półrocze 
2022 roku – opinia pozytywna (uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowej informacji. 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych 18 głosami "za" przyjęła 
Informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego za I półrocze 2022 
roku(informacja stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu). 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o przebiegu wykonania budżetu 
Powiatu Kaliskiego za I półrocze 2022 roku została przyjęta 18 głosami "za". 

Ad. 7. Przyjęcie Informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji 
kultury – Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku za I półrocze 2022 roku. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotową informację w 
dniu 31 sierpnia br. drogą elektroniczną; informacja była przedmiotem posiedzeń 
Komisji stałych Rady Powiatu Kaliskiego i została przyjęta jednogłośnie 
(opinie  stanowią załączniki od nr 29 do nr 33 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem przedmiotowej informacji. 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych 18 głosami "za" przyjęła 
Informację o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury – Muzeum 
Historii Przemysłu w Opatówku za I półrocze 2022 roku (informacja stanowi załącznik 
nr 34 do niniejszego protokołu). 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o przebiegu wykonania planu 
finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku za  I 
półrocze 2022 roku została przyjęta 18 głosami "za". 

 

Ad. 8. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Kaliskiego za rok szkolny 2021/2022 (informacja stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, iż Radni otrzymali przedmiotową informację w 
materiałach sesyjnych. 
 
Przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu Rady Powiatu Kaliskiego i została przyjęta jednogłośnie (opinia stanowi 
załącznik nr 36 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedmiotową informacją. 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowej informacji. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych 18 głosami "za" przyjęła 
Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Kaliskiego za rok szkolny 
2021/2022 (informacja stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic,  
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Krzysztof Kubasik, Alicja Łuczak,  
Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (3) 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych Powiatu Kaliskiego za rok szkolny 2021/2022 została przyjęta 18 
głosami „Za”. 
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Ad. 9. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych radnych i pracowników 
samorządowych za 2021 rok. 
 

Przewodniczący Rady przedstawił analizę oświadczeń majątkowych Radnych za 
2021 rok w oparciu o załączony materiał (informacja stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi Nosalowi. 
 
Starosta Kaliski przedstawił analizę oświadczeń majątkowych pracowników 
samorządowych za 2021 rok (informacja stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu). 
 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Małgorzacie Banaś.  

 Radna Małgorzata Banaś zabrała głos i złożyła na ręce Przewodniczącego 
Rady pisemną interpelacje dotyczącą działań mających na celu poprawę 
bezpieczeństwa ruchu drogowego w Gminie Godziesze Wielkie (przedmiotowa 
interpelacja stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady zadeklarował, iż Radna Małgorzata Banaś na ww. 
interpelacje otrzyma odpowiedź w formie pisemnej. 
 
 
 
Ad. 11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska nawiązała do wyjazdowego posiedzenia Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu. Radna zwróciła szczególną uwagę na warunki panujące 
w Domu Pomocy Społecznej i w Domu Dziecka w Liskowie. Radna zwróciła się do 
zebranych w sali z następującą prośbą cyt.:”Zwracam się teraz do wszystkich 
Państwa, jeżeli ktokolwiek mógłby pomóc w czymkolwiek, w tych instytucjach, które 
wymagają wielkiego, dużego remontu i wielkich dużych pieniędzy, jeżeli jakiekolwiek 
ktoś z nas ma środki, czy ma jakieś możliwości, to bardzo proszę. Wprawdzie nie 
mam żadnych zastrzeżeń, co do jakby prowadzenia tego ośrodka, ponieważ 
wszelkimi możliwymi sposobami powiat jak i pracownicy i dyrekcja tych dwóch 
ośrodków starali się, żeby one funkcjonowały, ale to jest budynek stary i zabytkowy. 
Tam wymaga on takie naprawy bieżące, które Pan Starosta zlecił natychmiast, jak 
tylko żebyśmy zgłosili, że coś jest nie tak. Nie załatwią sprawy. To jest wrażenie takie 
jakby bylibyśmy w innej epoce. Ja rozumiem, że są potrzeby ogromne, ale wydaje 
mi się, że godna starość kiedyś może każdy z nas będzie stary. Godna starość to 
jest to, na co człowiek pracuje sobie całe życie i dlatego muszę Państwu powiedzieć, 
że jest taka sytuacja i wszelkie na przykład działania Pana Starosty, gdy będzie chciał 
przeznaczać środki na to – wspierajmy. Zmieniła się tam wprawdzie dyrekcja, a może 
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będzie inne spojrzenie. Może to była ta potrzeba chwili, także tylko taki sygnał z mojej 
strony dziękuję bardzo". 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 
 Radna Alicja Łuczak powiedziała cyt.: Panie Przewodniczący, ja kieruję dzisiaj 
do Pana podziękowanie za zorganizowanie tej konferencji klimatycznej, o którą 
kiedyś na sesji prosiłam. Mam tylko taki wniosek, żeby może na przyszłość jeszcze 
poprosić wszystkich kolegów Radnych. Myślę, że powinniśmy się zajmować również 
zmianami klimatycznymi, ochroną środowiska. Ja bardzo dziękuję za tą aktywność 
za to zorganizowanie konferencji, która myślę, że będzie, jakby przyczyni się też do 
upowszechnienia świadomości, że o klimat trzeba dbać, o wodę trzeba dbać, o ścieki 
trzeba dbać, to też mamy tutaj trochę zaległości. Oczywiście to nie jest nasza 
kompetencja bezpośrednia, ale myślę, że taka wiedza i świadomość w 
społeczeństwie poprzez nas reprezentantów swoich małych społeczności jest bardzo, 
bardzo konieczna". 
 Przewodniczący Rady zabrał głos i omówił przebieg i organizację konferencji 
klimatycznej. Przewodniczący Radny nadmienił, iż przedmiotowa konferencja była 
spotkaniem otwartym i każdy mógł w niej uczestniczyć. Następnie Przewodniczący 
Rady zaprosił Radnych do odwiedzenia Związku Komunalnego Gmin "Czyste Miasto, 
Czysta Gmina" oraz do udziału w Rajdzie Niepodległości organizowanym przez 
PTTK i w uroczystościach przed Ratuszem z okazji Narodowego Święta 
Niepodległości. 
 
Ad. 12. Zamknięcie sesji. 
  
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął 
LII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 26 października 2022 roku. 
Obrady LII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz. 10.30.    
 
       Przewodniczył : 
 
     Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego  
        /-/     
       Jan Adam Kłysz 
         
 
Protokół sporządziła :   
 
Dorota Kubiak 


